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Naučíte se správně používat určité a neurčité členy podstatných jmen 
v němčině. Dozvíte se, jak se člen pojí s rodem podstatného jména. 
 
Rozšiřujícím materiálem k tomuto tématu je tabulka se členy. 
 

Obecná pravidla 
Člen závisí na rodu podstatného jména, je nutné se jej učit spolu se 
slovíčkem. 

Člen stojí před podstatným jménem a vyjadřuje jeho rod, číslo a pád. 

Členy dělíme na určité a neurčité. 

 

Určité členy 
Označují věci známé nebo již zmíněné a můžeme je přeložit zájmeny ten 
(der), ta (die), to (das).  

V němčině existují tři určité členy: 

der – pro mužský rod (maskulinum) – např. der Tisch (stůl) 

die – pro ženský rod (femininum) – např. die Lampe (lampa) 

das – pro střední rod (neutrum) – např. das Buch (kniha) 

 

Neurčité členy 
Označují věci neznámé nebo ještě nezmíněné, o kterých mluvíme poprvé. 
Můžeme je přeložit zájmenem „nějaký“ nebo číslovkou „jeden“. Používáme 
pouze v jednotném čísle. 

Neurčité členy jsou: 

ein – pro mužský rod – např. ein Tisch (nějaký/jeden stůl) 

eine – pro ženský rod – např. eine Lampe (nějaká/jedna lampa) 

ein – pro střední rod – např. ein Buch (nějaká/jedna kniha) 

 

 
 

Text 

 

Cvičení: 
 

 

1) Doplňte určitý člen (der, die, das) 
1.  Hund (pes) 
2.  Blume (květina) 
3.  Auto (auto) 
4.  Stuhl (židle) 
5.  Fenster (okno) 
   

 

Člen podstatných jmen 
Artikel der Substantive 

 

2) Doplňte neurčitý člen (ein, eine, ein) 
1.  Baum steht im Park. (strom) 
2.  Tasche liegt auf dem Tisch. (taška) 
3.  Katze schläft auf dem Sofa. (kočka) 
4.  Hund spielt im Garten. (pes) 
5.  Mann besucht meine Familie. (muž) 
   

 


